附件2
中英文讲解稿

1.宋庆龄Soong Ching Ling 

国家名誉主席宋庆龄是举世公认的二十世纪的伟大女性，是我们中华民族的骄傲，被誉为“国之瑰宝”。她的一生是和少年儿童联系在一起的，被誉为全体中国少年儿童的慈爱祖母，是我们无限敬爱的“宋奶奶”。

Soong Ching Ling,the Honorary President of People’s Republic of China, has been generally considered as the Gem of our Nation, the pride of our country and the greatest woman during the 20th century in the world. Her life has been always linked with teenagers,so she has been recognized as a loving and kind grandmother of all the Chinese children. 
2.旗杆Flagstaff

主楼前的旗杆高16米，升挂2号国旗，是唯一升挂2号国旗的私人住宅。1号国旗只在天安门广场升挂。

Measured 16 meters high, the flagstaff on the lawn in front of the main building is for hosting the national flag size No.2 which is unique among residence.Size No.1 national flag flies on Tiananmen Square, only.

3.秋千Swing

这秋千是宋庆龄指示工作人员设置的，用来于节日时邀请小朋友来到这里，给小朋友玩耍。这反映了宋庆龄十分喜爱儿童。

Soong Ching Ling asked staff to install this swing and she always invited children here to play on the swing during holidays, which shows Soong’s love for children.

4.凤凰国槐Phoenix Chinese Scholar Tree

凤凰国槐已有五百多岁。由于它的西面高出而东面的树枝却差不多贴地，形状就像一只展翅欲飞的凤凰。据专家研究，凤凰国槐形状之所以独特，因它曾受到雷劈，是大自然雕琢的结果。宋庆龄爱欣赏这棵古树，更将它命名为凤凰国槐。

This phoenix Chinese Scholar Tree was named for its special appearance with branches touching the ground and growing straight up on the opposite side, which makes it look like a phoenix about to fly. Some experts believe that this kind of special appearance was formed by the lightning strike. Madam Soong Ching Ling liked appreciating the tree and gave it a new name, Phoenix Chinese Scholar Tree.

5.大客厅Big Reception Room 

前厅是大客厅，是宋庆龄会见国内外宾客的地方。
The front hall is the Big Reception Room where Soong Ching Ling met domestic and foreign friends.

6.书房Study

这是宋庆龄的书房。宋庆龄热爱阅读，书房藏有书籍及杂志共3000多册，而且包括中文、英文、法文、德文及俄文书籍。宋庆龄英文水平十分高，她大部分信件及文章都是由英语写成的。书房的小桌放置了一台英文打字机，宋庆龄生前经常用这台打字机打出信函及文章。

Soong Ching Ling loved reading very much. There were almost 3000 books and magazines, written in Chinese, English, French, German, and Russian. She was good at English, so most of letters and articles were written in English. Besides, she always used the typewriter on the desk to finish her works when she was alive.



